



# ၁၁ တန်းနှင့် ၁၂ တန်းများအတွက် ရွေးချယ်မှုများ ပြုလုပ်ခြင်း မိဘများနှင့် ပြုစုစောင့်ရှောက်သူများအတွက် အချက်အလက်

ကျောင်းသားများသည် တက္ကသိုလ်စာပေလေ့လာသင်ကြားမှုကို စိတ်ဝင်စားနိုင်ပြီး၊ ထပ်လောင်းပညာရေးနှင့် လေ့ကျင့်သင်ကြားရေးများ ပါဝင်သည့် အသက်မွေးဝမ်းကျောင်းတစ်ခု စိတ်ထဲတွင်ရှိနိုင်သည်။ သို့မဟုတ် ကျောင်းထွက်ပြီးနောက် အလုပ်ခွင်သို့ ဝင်ရောက်ရန် ရည်ရွယ်ထားနိုင်သည်။ တက္ကသိုလ်၊ လေ့ကျင့်သင်ကြားရေးနှင့် အလုပ်အကိုင်အတွက် လမ်းကြောင်းမျိုးစုံကို ပေးဆောင်သည့် ၁၁ တန်းနှင့် ၁၂ တန်း ကျောင်းသားများအတွက် ကျယ်ပြန့်သော ရွေးချယ်စရာများ ရှိပါသည်။

## ၁၁ တန်း နှင့် ၁၂ တန်း ကျောင်းသားများအတွက် သင်တန်းနှင့် အစီအစဉ် ရွေးချယ်မှုများ

ရွေးချယ်မှု	ဖော်ပြချက်
<b>ATAR သင်တန်းများ</b>	<p>ဩစတြေးလျ တက္ကသိုလ်ဝင်ခွင့် အဆင့် (ATAR) သင်တန်းများတွင် ပုံမှန်အားဖြင့် ပညာသင်နှစ်ဆိုင်ရာ အလေးပေးသည့်အရာတစ်ခု ရှိသည်။ ATAR အောင်မြင်ရန် ကြိုးပမ်းနေသော ကျောင်းသားများသည် အနည်းဆုံး ၁၂ တန်း ATAR သင်တန်း လေးခုကို ပြီးမြောက်ရန် လိုအပ်ပါသည်။ အများအားဖြင့် တက္ကသိုလ်လေ့လာမှုများကို ဝင်ရောက်လေ့လာနိုင်သော်လည်း ATAR သင်တန်းများသည် အသက်မွေးဝမ်းကျောင်းဆိုင်ရာ သင်တန်းများအပါအဝင် အထက်တန်းလွန်လမ်းကြောင်းများအတွက် အကောင်းဆုံးပြင်ဆင်မှုလည်း ဖြစ်သည်။</p>
<b>အထွေထွေသင်တန်းများ</b>	<p>ဤသင်တန်းများသည် ယေဘုယျအားဖြင့် နောက်ထပ် အသက်မွေးဝမ်းကျောင်းသင်တန်းများတက်ရန် သို့မဟုတ် ကျောင်းထွက်ပြီးနောက် လုပ်ငန်းခွင်ဝင်ရန် ရည်ရွယ်သော ကျောင်းသားများအတွက် အဓိကရည်ရွယ်ပါသည်။ အထွေထွေသင်တန်းများတွင် ATAR သင်တန်းများကဲ့သို့ ပြင်ပသတ်မှတ်စာမေးပွဲများ မပါရှိသော်လည်း ၎င်းတို့တွင်</p>



	<p>ကျောင်းသားတစ်ဦး၏ အလုံးစုံ အကဲဖြတ်မှု၏ ၁၅ ရာခိုင်နှုန်းတန်ဖိုးရှိသော ၁၂ တန်းတွင် မသင်မနေရ ပြင်ပသတ်မှတ်တာဝန်တစ်ခုရှိသည်။ ကျောင်းသားများသည် အချို့သော တက္ကသိုလ် သင်တန်းများသို့ အခြားဝင်ခွင့် လမ်းကြောင်း၏ တစ်စိတ်တစ်ပိုင်းအဖြစ် အထွေထွေသင်တန်းများကို အသုံးပြုနိုင်သည်။</p>
<p><b>အခြေခံ သင်တန်းများ</b></p>	<p>၁၂ တန်းမကုန်မီ စာပေတတ်မြောက်မှု နှင့်/သို့မဟုတ် အတွက်အချက် တတ်ကျွမ်းမှုများအတွက် အနိမ့်ဆုံးစံနှုန်းများ ရရှိရန် ပံ့ပိုးကူညီမှု လိုအပ်သော ကျောင်းသားများအတွက် ဖန်တီးထားခြင်းဖြစ်သည်။ ဤသင်တန်းများသည် လုပ်ငန်းဆိုင်ရာ တတ်မြောက်မှုနှင့် အတွက်အချက်တတ်ကျွမ်းမှု စွမ်းရည်များကို အဓိကထားပေးသည့် လက်တွေ့အလုပ် ဆက်စပ် အတွေ့အကြုံ ဘဝနှင့် အလုပ်အတွက် အရေးကြီးသော ကိုယ်ပိုင် အရည်အချင်း များကို တည်ဆောက်နိုင်စေသည့် အခွင့်အလမ်းကို ပေးစွမ်းပါသည်။ အခြေခံသင်တန်းများတွင် စာမေးပွဲများမရှိပါ။ ၎င်းတို့တွင် သင်တန်းအတွက် ကျောင်းသားတစ်ဦး၏ ကျောင်းအခြေပြု အကဲဖြတ်မှု၏ ၁၅ ရာခိုင်နှုန်း တန်ဖိုးရှိသော ၁၂ တန်း တွင် မသင်မနေရ ပြင်ပ လုပ်ငန်းတာဝန်တစ်ခု ရှိသည်။</p>
<p><b>VET အရည်အချင်းများ</b></p>	<p>ကျောင်းသားများသည် နိုင်ငံလုံးဆိုင်ရာ အသိအမှတ်ပြု အသက်မွေးဝမ်းကျောင်းပညာနှင့် လေ့ကျင့်သင်ကြားရေး (VET) အရည်အချင်းကို ပြီးမြောက်နိုင်မည်ဖြစ်သည်။ VET သည် လုပ်ငန်းခွင်အတွင်း၌ ကျွမ်းကျင်မှုနှင့် အသိပညာများကို တည်ဆောက်ပေးပါသည်။ ကျောင်းသားများသည် အနောက်ဩစတြေးလျပညာရေးလက်မှတ် (WACE) အတွက် VET အရည်အချင်းများကို အသုံးပြုနိုင်ပါသည်။</p>
<p><b>ထောက်ခံထားသော အစီအစဉ်များ</b></p>	<p>ထောက်ခံထားသော အစီအစဉ်များသည် WACE သင်တန်းများ သို့မဟုတ် VET အစီအစဉ်များတွင် မပါဝင်သည့် လှုပ်ရှားမှုများမှ တစ်ဆင့် လေ့လာသင်ယူမှုကို ပေးစွမ်းပါသည်။ ထောက်ခံထားသော အစီအစဉ်များသည် ကျောင်းများ၊ လုပ်ငန်းခွင်များ၊</p>

	<p>တက္ကသိုလ်များနှင့် ရပ်ရွာအဖွဲ့အစည်းများမှ သတ်မှတ်ချက်များ အမျိုးမျိုးဖြင့် ပေးပို့သည့် အစီအစဉ်များတွင် ပါဝင်လိုသော ကျောင်းသားများအတွက် ဖြစ်သည်။ ထောက်ခံထားသော အစီအစဉ်ကို ကျောင်းသင်ရိုးညွှန်းတမ်း၏ တစ်စိတ်တစ်ပိုင်းအဖြစ် သို့မဟုတ် သင်ရိုးညွှန်းတမ်း ပြင်ပလှုပ်ရှားမှုများအဖြစ် ပေးပို့နိုင်ပြီး ကျောင်းသားများသည် ၎င်းတို့ကို WACE တွင် ထည့်သွင်းတွက်ချက်ရန် အသုံးပြုနိုင်ပါသည်။</p>
<p><b>ပဏာမသင်တန်းများ</b></p>	<p>ပဏာမသင်တန်းများကို သင်ယူမှုအခက်အခဲနှင့်/သို့မဟုတ် ဉာဏ်ရည်မသန်စွမ်းသူအဖြစ် သတ်မှတ်ခံထားရသော ကျောင်းသားများအတွက် ဖန်တီးထားပါသည်။ အဆိုပါသင်တန်းများသည် ATAR၊ အထွေထွေ သို့မဟုတ် အခြေခံအုတ်မြစ်ကို ချိန်ညှိခြင်း နှင့်/သို့မဟုတ် မသန်စွမ်းမှုဆိုင်ရာ ပြဋ္ဌာန်းချက်များပါရှိသော အကြောင်းအရာများကို ဝင်ရောက်ကြည့်ရှုမရသော ကျောင်းသားများအတွက် ရွေးချယ်စရာများကို ပေးစွမ်းပါသည်။ ပဏာမယူနစ်များသည် WACE အောင်မြင်မှုကို အထောက်အကူမပြုပါ။</p>